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ÉVKÖZI 19. VASÁRNAP                          A év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: 1Kir 19,9a.11-13a – Róm 9,1-5 – Mt 14,22-33 

Jézus a vízen jár  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Elég sokat sóhajtozunk, panaszkodunk. Talán kevésszer gondolunk arra, 
hogy a bajoknak, gondoknak mi magunk is okozói vagyunk. Az ember gyakran esik abba a 
kísértésbe, hogy valami más, valaki más oka a bajainknak, gondjainknak, problémáinknak. 
Mintha magunkat kiemelnénk, kivennénk ezekből és máris fölszabadultunk - nincs feladatunk 

ezeknek a bajoknak, gondoknak, megpróbáltatásoknak a megoldásában, megszüntetésében.  
 

Valami zűrzavar van mindenképpen bennünk! Talán a felelősségtudatunkkal, vagy az 
áldozatkészségünkkel, életszemléletünkkel van baj. 

 

Életünk ajándék! 

Felelősek vagyunk érte! 

Isten szeretetére, jóindulatára mindig számíthatunk! 

A kérdés az, hogy ezt komolyan gondoljuk-e? 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Gondjaink, bajaink, megpróbáltatásaink közepette egyetlen lehetőségünk 
van, eljutni addig, hogy kimondjuk: 

 

„Te vagy az Élő Isten Fia!” 

 

A kérdés az, hogy van-e más orvosság, van-e más lehetőségünk nekünk embereknek? A mai 
evangélium figyelmeztet bennünket, főleg hívő embereket, - elsősorban rólunk van szó, - 

hogy ez a picinyke csónak a háborgó tengeren ezzel a néhány félelemben lévő, megijedt 
emberrel az Egyházat képviseli! Az volt akkor az Egyház, azok a „papírcsónakban” lévők, az 
elemek erejének kiszolgáltatva, félelemben, ők voltak az Egyház!  
 

Megmenekültek? Igen! 

 „Ne féljetek! Én vagyok!” 

 Ez a lehetőség! 

 

Kérdés az, hogy bajaink közepette  
csak várjuk azt, hogy mikor süllyedünk el, 
vagy bele tudunk kapaszkodni Jézusba? 

 

Jézus igen, Egyház nem? 
Süllyedőben vagyunk, mert a Jézussal való kapcsolat nem működik! Ebben a 
szekularizálódott világban, ebben az e világi szempontokat előtérbe helyező világban ez a 
szlogen szinte beleégett az emberek szívébe: Jézus igen, Egyház nem! Van-e Jézus Egyház 
nélkül? 

Jézus az ő művének folytatását az Egyházra bízta! 
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 Van-e Jézustalan Egyház? Amikor Egyház nem, akkor sajnos ez azt is jelenti, hogy Jézusra 

is nem! Emberek, akik ilyeneket mondanak, hogy Jézus igen, Egyház nem, valamilyenfajta 
hitre hivatkoznak, hogy igen ők hisznek, csak ez a hit egy arctalan hit. Ez a hit azt jelenti, 
hogy olyan az ő Jézusa, amilyennek ő kitalálja, amilyennek ő elképzeli, ami megfelel az ő 
igényeinek. Ez a Jézus igen, de az Egyház már nem, ahol szabályok vannak, keretek vannak, 
egymáshoz alkalmazkodni kell, ahol egy küldetésre igent kell mondani!  
 

Oda kell fordulni Jézushoz, el kell indulni Jézus felé! 
Mi emberek erők fogságában élünk! Vannak természeti erők, gondoljunk az elmúlt napok 
viharaira, zivataraira. Kétségbeesve beszéltek az emberek arról, hogy ilyen még nem volt. A 
félelmeiket emlegették. Vannak rossz emberi erők, ezektől is félünk, ezt így mondjuk, hogy 
maffia. A probléma, hogy a keresztények is jajonganak, a félelmeikről beszélnek állandóan.  
 

Mélységek fölött élünk,  
kötéltáncot járunk, de kötél nincs!  
Mérhetetlen mélység a lábunk alatt  
és az embernek nincs ahhoz ereje,  

hogy alá ne süllyedjen!  
 

A mai evangélium azt ajánlja,  
hogy oda kell fordulni Jézushoz  
és el kell indulni Jézus felé, ahogy ezt Péter tette!  
Nekünk hívőknek kell ezt megjeleníteni ebben a világban,  
hogy van válasz! 
 

A válasz Jézus!„Én vagyok, ne féljetek!” 

„Veletek vagyok minden nap a világ végezetéig!” 

 

Nem  az e világi erők uralkodnak rajtunk! 

A világ Ura az Isten! 

 

Mi Isten világában vendégként vagyunk! 
A házigazda Isten, nem mi! 
Nem tulajdonoljuk a világot,  
csak birtokoljuk egy időre, amíg élünk!  

 

Felelősek vagyunk a világért! Isten így gondolta! 
Felelősek vagyunk azért a világért, amit Isten nekünk adott!  Ezt a felelősséget nagyon 
egyszerűen így fogalmazta meg Isten: férfinek, meg nőnek teremtett bennünket! Utána: átadja 
a földet, átadja a világot, hajtsátok uralmatok alá!  
 

Felelősség a teremtett világért!  
Amit Istentől kaptunk, amibe belehelyezett bennünket, ami ajándék! 
Utána: szaporodjatok, sokasodjatok, töltsétek be a földet!  

  

Felelősség az életért! 
Isten ezért teremtett férfinak, meg nőnek bennünket,  
hogy az élet megjelenjen ebben a világban! 
 

Ez a kettő az ember felelősségére van bízva! 
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Jézus a válasz! 
Ebben a helyzetben a mai evangélium kapcsán igen komolyan el kell azon gondolkodnunk, 
hogy reális lehetőség-e számunkra, hogy Jézus a válasz! Ezeket az erőket nem tudjuk 
legyőzni! Se az egyik, se a másik oldalról támadó erőket nem tudjuk legyőzni! Tudomásul 
kell venni nekünk, akik az Egyház tagjai vagyunk, hogy az Egyház szimbóluma ez a hajó. 
Ennek a hajónak át kell vinni bennünket a másik partra! Ez a hajózás iszonyú viharok, 
hullámok, zivatarok közepette történik! De Jézus azt mondta: 
 

„Bízzatok! Én veletek vagyok mindennap a világ végéig!” 

A kérdés: nekünk ez válasz-e? 

 

Kb. 200 éve zajlik egy antropológiai forradalom 
Sajnos, vannak kételyeink és vannak félelmeink! Igen sokszor valójában a jézusiak sem 
vallásosak, mert könnyű eszméket emlegetni, hittitkokat és dogmákat kijelenteni.  
 

Ha nem tartozunk oda valahova,  

ahol a másik emberhez alkalmazkodni kell,  
akkor mindezek csak a mi egyéni érdekeinkről szólnak! 
Ez nem kereszténység!  
Ez saját arculatunkra formált biztonság, fogódzó!  

 

Ennek kapcsán el kell gondolkodni azon, hogy mi egy antropológiai forradalmat élünk, ami 
körülbelül 200 éve zajlik. Ez azt jelenti, hogy a Krisztus alakú emberképet fölváltja – 

Európában már föl is váltotta – az individualista emberkép.  
 

A Krisztus alakú emberképpel nem tud mit kezdeni Európa!  
Ez közösségről szól,  
az egymással való kapcsolatunkról szól!  
Arról szól, hogy egymásnak ajándékozott bennünket az Isten! 
Egymásért élünk! 

 

Ezt fölváltotta az individualista emberkép!  
Ez azt jelenti, hogy az ember egyéni szempontjai a döntők!  
Ez érvényesül a családi életben, házasságban,  
a vallásban és mindenfajta emberi magatartásban.  
Csak az egyén java, az egyén érdeke számít! 

 

Ennek az az eredménye, hogy úgy akarunk egymással összetartozni, hogy az lehetőleg rólam 
szóljon. Ez a házasságok tragédiája! Úgy akarunk családban élni, hogy az én érdekem, az én 
elgondolásaim érvényesüljenek. Úgy akarunk keresztények lenni, hogy majd én megmondom, 
mi az, ami nekem elfogadható,  mi az, ami nem kell.  
 

Valakik megfogalmazták, - nem tudom – valamit eldöntöttek, elhatároztak, hogy a vallást, a 
kereszténységet ki kell iktatni az életből, mert zavarja az ember egyéni gondolkodását, 
életvitelét. Azt mondják, hogy ez a gondolkodás odáig jutott, hogy ma a kereszténység a 
legüldözöttebb vallás a világon. 
 

Egyedül a Katolikus Egyház az, aki ezekkel az üzenetekkel szembeszegül. A probléma az, 
hogy az ember nem lett boldogabb! Az ember ezzel az új próbálkozással nem lett 
megelégedettebb! Sőt, valójában az ember, különböző divatoknak, fogyasztási kultúráknak az 
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áldozata lett. Az Egyház ezek ellen szól! Nincs semmi tolerancia az Egyházzal kapcsolatosan, 
mert útban van! Nagy-nagy átalakulás közepében vagyunk. Mi is okai vagyunk ennek!  
 

Az elmúlt 2000 esztendőt nagyjából a keresztény eszmerendszer határozta meg. Kb. 200 éve, 
hogy elhatározták: egy új kell, hogy kezdődjön és ez a muzulmán világ. Az a világ, amely 
bizonyos értelemben előttünk jár. Nekik van házasságuk, családi életük, vallási 
hovatartozásuk és vallási kötöttségeik, amiket betartanak. Ezek az értékek megtartják őket. Mi 
pont ezekről az értékekről mondtunk le, ezeket elengedtük és süllyedünk, mert a vízen nem 

lehet járni, a mélység nem jelent biztos talajt a lábunk alatt! 
 

Jézus velünk van! Ha hiszünk, fennmaradunk! 
A muzulmán világ az erőszak eszközeit is megengedő misszió vallása. Európa mindehhez 
asszisztál. A muzulmánoknál keresztény templomokat építeni nem lehet, de Európában a 
keresztények harcolnak, hogy a muzulmánok mecseteket építhessenek, mert tolerancia, stb.  
 

A keresztények vallása minden gyengesége, gyarlósága ellenére 

a megbocsátás, a kiengesztelődés vallása! 

 

Félő, hogy egy olyan jövőt készítünk elő  
és mi is hozzájárulunk ehhez,  
amelyben a keresztény tolerancia,  
nagylelkűség, megbocsátás, újrakezdés eltűnik a világunkból!  
Csak azok kapnak helyet abban az új világban,  
akik ezeket a szigorú és érdekeket szolgáló szabályokat betartják! 

 

Hatalmas erők uralkodnak rajtunk! 

A kérdés az, hogy tudunk-e hinni abban, hogy Jézus velünk van? 

Akkor fennmaradunk! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
A világ olyan, amilyen. Milyen lehet ez a világ, az teljes egészében rajtunk múlik. 
Panaszkodunk, esetleg ítélkezünk, kritizálunk, azzal a világ semmit sem változik. Olyan lesz a 
világ, amilyenek mi vagyunk!  
 

Úgy tűnik, vereséget szenvedtünk,  
mert Krisztust emlegetjük,  
de azért az egyéni érdekeink  
nekünk is majdnem, hogy a legfontosabbak! 

 

Ha ezen tudunk változtatni, 
akkor Isten ad elég erőt, hogy fennmaradhassunk! 

 

Mi Atyánk… 

 

 


